
ÎNTÂLNIREA  PATRIARHULUI
TEOFIL  AL  III-LEA  CU  O
DELEGAȚIE A UNIUNII EUROPENE
Preafericitul Patriarh Teofil al III-lea, Patriarhul Orașului
Sfânt  al  Ierusalimului,  împreună  cu  Patriarhul  latin
Pierbattista  Pizzaballa,  Episcopul  greco-catolic  Melkite
Yasser  Ayyash  și  Pr.  Don  Binder  din  partea  Bisericii
Episcopale, s-au întâlnit miercuri seara, pe 1 iunie, cu o
delegație a Uniunii Europene și au discutat pe rând despre
realitatea greutăților pe care creștinii le îndura zilnic în
Orașul Sfânt al Ierusalimului.

În timpul întâlnirii, care a avut loc la Hotelul Imperial din
Ierusalim și a fost urmată de o cină, Preafericitul Patriarh
Teofil al III-lea a ținut următorul discurs:

„Stimați membri ai Corpului Diplomatic European,

Distinși experți în regiunea MENA,

Iubiți colegi întâi-stătători ai Bisericilor,

Doamnelor și domnilor,

Vă adresăm un călduros bun venit la Hotelul Imperial și la
poarta istorică a pelerinilor către Sfântul Mormânt din Orașul
Sfânt Ierusalim.

Suntem profund încurajați de vizita dumneavoastră și dorim să
vă  felicităm  pentru  dorința  de  a  vă  consulta  cu  întâi-
stătătorii Bisericilor și ai comunităților creștine din Țara
Sfântă, mai ales în acest moment în care integritatea acestei
regiuni și viitorul prezenței creștine aici sunt nesigure ca
în nicio altă perioadă din viața noastră.

Timp de secole, acest Oraș Sfânt și Țara Sfântă, precum și
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întreaga regiune a Orientului Mijlociu, au fost căminul unei
mari civilizații. Această regiune a întâlnirii divino-umane a
țesut  o  tapiserie  multietnică,  multiculturală  și
multireligioasă  de  popoare,  care  se  află  în  centrul
identității noastre colective. Această moștenire bogată, în
care evreii, creștinii și musulmanii au crescut și au trăit
alături timp de generații, este subminată de un radicalism nou
și distructiv din partea celor care doresc să vadă această
mare tapiserie destrămată.

Provocările cu care ne confruntăm sunt serioase și perfide,
pentru că ele lovesc în inima unicității noastre. După cum se
știe, ne confruntăm cu provocările unor grupuri radicale care
caută  să  își  însușească  exclusiv  acest  oraș  și  această
regiune. Ne întâlnim în această seară în marele punct focal al
acestui conflict, care este Hotelul Imperial, vecin cu hotelul
Petra. Aceste două hoteluri sunt ținta grupurilor radicale
israeliene pentru a face schimbări permanente în cartierul
creștin  al  acestui  cartier.  În  plus,  o  altă  intrare  în
Cartierul Creștin, Poarta Nouă, care duce, de asemenea, la
Sfântul Mormânt, se află sub aceeași presiune și condiție.
Consecințele intenției lor sunt incalculabile și vor schimba
caracterul  acestui  Oraș  pentru  totdeauna,  în  detrimentul
prezenței  creștine.  Misiunea  noastră  este  de  a  păstra
întotdeauna Orașul Sfânt deschis tuturor, fără distincție sau
discriminare.

Ne  confruntăm  cu  alte  provocări,  inclusiv  consecințele
pandemiei  în  curs  de  desfășurare,  situația  economică,
restricțiile  cu  care  se  confruntă  creștinii  din  cauza
situației politice și lipsa de oportunități pentru ca tinerii
noștri să aspire la un viitor mai bun.

Avem o singură misiune: să asigurăm integritatea caracterului
creștin al Orașului Sfânt al Ierusalimului și al Țării Sfinte
și să facem tot ce putem pentru a permite prezenței creștine
în această regiune să rămână aici și să înflorească. Credem că
experiența  noastră  istorică,  drepte  cei  care  au  construit



această  societate  multietnică,  multiculturală  și
multireligioasă, împreună cu surorile și frații noștri evrei
și musulmani care înțeleg, de asemenea, realitatea regiunii
noastre, are capacitatea de a menține această identitate pe
care s-au construit secole de viață comună.

Această  misiune  nu  este  doar  pentru  noi  înșine.  Această
identitate  istorică  a  Țării  Sfinte  este  de  o  importanță
durabilă pentru lumea noastră. Aici se află semințele unei
societăți diversificate autentice, stabile și puternice, care
poate fi un model pentru alții. Și datorită semnificației
religioase  a  acestei  regiuni  pentru  cele  trei  tradiții
avraamice  care  alcătuiesc  majoritatea  religiilor  din  lume,
viitorul lumii noastre este direct legat de viitorul acestei
regiuni.

Șefii Bisericilor au fost dintotdeauna pregătiți și continuă
să fie pregătiți să colaboreze cu Uniunea Europeană și cu
guvernele  voastre,  precum  și  cu  toate  părțile  societății
noastre din această regiune, pentru a găsi soluții durabile la
provocările cu care ne confruntăm, astfel încât mărturia unică
a  acestui  ținut  al  întâlnirii  divino-umane,  care  aduce
speranță nenumăratelor milioane de oameni în fiecare zi, să
poată fi un exemplu de încurajare pentru toți.

Încă o dată, vă mulțumim pentru vizita pe care ne-ați făcut-o
și, cu nerăbdare, așteptăm să lucrăm în strânsă colaborare cu
dumneavoastră.

Vă mulțumim”.

Din partea Secretariatului General


